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Czas zweryfikowaÄ‡ ocenÄ™ czegoÅ›, co siÄ™ odbyÅ‚o na SÅ‚uÅ¼ewcu 7 grudnia 2019 roku pod
szumnÄ… nazwÄ… Winter Star Horse Auction. TÄ™ zimowÄ… aukcjÄ™ zorganizowano gÅ‚ównie
po to, aby przyklepaÄ‡ sprzedaÅ¼ trzech klaczy czystej krwi arabskiej z Janowa Podlaskiego, na
które rzekomo zgÅ‚osiÅ‚ siÄ™ chÄ™tny (dlaczego piszÄ™ &bdquo;rzekomo&rdquo; wyjaÅ›niÄ™
niebawem). Wyniki tej sprzedaÅ¼y i mojÄ… jej ocenÄ™ zawarÅ‚em w tekÅ›cie pt. &bdquo;Dziwna
aukcja&rdquo; (9 XII 2019) i tam odsyÅ‚am zainteresowanych po wszystkie szczegóÅ‚y.

PrzypomnÄ™ najwaÅ¼niejsze fakty. Janowskie klacze Adelita i Amarena byÅ‚y wystawione na
aukcji Pride of Poland w 2019 roku, ale zeszÅ‚y niesprzedane, a Bambina miaÅ‚a byÄ‡ gÅ‚ównÄ…
gwiazdÄ… aukcji w 2018 roku, ale takÅ¼e nie znalazÅ‚a kupca. Podobno na AdelitÄ™ jesieniÄ…
2019 roku jakiÅ› chÄ™tny zÅ‚oÅ¼yÅ‚ konkretnÄ… ofertÄ™ cenowÄ… w wysokoÅ›ci 240 tys. euro.
Jednak peÅ‚niÄ…cy wówczas obowiÄ…zki prezesa janowskiej stadniny, Grzegorz CzochaÅ„ski,
nie mógÅ‚ jej sprzedaÄ‡ &bdquo;z wolnej rÄ™ki&rdquo;, bo minister rolnictwa Jan Krzysztof
Ardanowski zapewniÅ‚ opiniÄ™ publicznÄ… przed Pride of Poland 2019, Å¼e klacze, które nie
zmieniÄ… wÅ‚aÅ›ciciela podczas tej aukcji, nie bÄ™dÄ… mogÅ‚y byÄ‡ potem sprzedane przez co
najmniej rok tak po prostu, ze stadniny (co nawiasem mówiÄ…c naleÅ¼y oceniÄ‡ pozytywnie). A
poniewaÅ¼ sytuacja finansowa janowskiej stadniny jest tragiczna &ndash; strata za rok 2017
wyniosÅ‚a 1,4 mln zÅ‚, a za rok 2018 wzrosÅ‚a do 3,2 mln zÅ‚ &ndash; pan CzochaÅ„ski bardzo
chciaÅ‚ AdelitÄ™ sprzedaÄ‡. No to wymyÅ›lono tÄ™ zimowÄ… aukcjÄ™, Å¼eby minister mógÅ‚
dotrzymaÄ‡ sÅ‚owa, a janowska stadnina podreperowaÄ‡ budÅ¼et. NapisaÅ‚em &bdquo;Dziwna
aukcja&rdquo;, bo teÅ¼ chyba po raz pierwszy w historii wszelkich aukcji koni, a w kaÅ¼dym razie
ja po raz pierwszy widziaÅ‚em coÅ› takiego: trzy janowskie klacze (Adelita, Amarena, Bambina)
wychodziÅ‚y na ring z informacjÄ…, Å¼e ktoÅ› zÅ‚oÅ¼yÅ‚ w stadninie ofertÄ™ w danej wysokoÅ›ci,
i jest to tzw. pierwszy bid. Jednym sÅ‚owem od tej wysokoÅ›ci zaczyna siÄ™ licytacja, a jak nie
bÄ™dzie chÄ™tnych, to aukcjoner przybije mÅ‚otkiem ten pierwszy bid. I tak siÄ™ staÅ‚o. Nie byÅ‚o
chÄ™tnych do przebijania owych ofert zÅ‚oÅ¼onych wczeÅ›niej w stadninie i w przypadku Adelity
aukcjoner przyklepaÅ‚ cenÄ™ 240 tys. euro, w przypadku Amareny &ndash; 35 tys., a w przypadku 
Bambiny &ndash; 90 tys. euro. Z kolei w przypadku licytacji dzierÅ¼aw, a byÅ‚y to dwie oferty,
sytuacja wyglÄ…daÅ‚a tak: za dzierÅ¼awÄ™ Pingi zostaÅ‚a przyklepana cena 40 tys. euro, którÄ…
ktoÅ› wczeÅ›niej zÅ‚oÅ¼yÅ‚ w stadninie, a na AtakamÄ™, na którÄ… takiej wczeÅ›niejszej oferty
nie byÅ‚o, nie znalazÅ‚ siÄ™ chÄ™tny. Ani Pingi, ani Atakamy fizycznie nie byÅ‚o na aukcji na
SÅ‚uÅ¼ewcu, co tym bardziej czyniÅ‚y jÄ… dziwnÄ…. Na zimowej aukcji na SÅ‚uÅ¼ewcu
oferowane byÅ‚y teÅ¼ konie wyÅ›cigowe peÅ‚nej krwi, ale Å¼aden z nich (!) nie zmieniÅ‚
wÅ‚aÅ›ciciela. W sumie sprzedano 12 koni arabskich, a jednÄ… (PingÄ™)  wydzierÅ¼awiono za
Å‚Ä…cznÄ… sumÄ™ 483 800 euro. Daje to &ndash; przepraszam dawaÅ‚o - Å›redniÄ… cenÄ™ za
konia 37 215 euro. Wyniki caÅ‚kiem przyzwoite.Jak na przetarguNiestety, na dziÅ› te liczby trzeba
zweryfikowaÄ‡. Na SÅ‚uÅ¼ewcu 7 grudnia 2019 roku sprzedano 8 koni arabskich, a PingÄ™
wydzierÅ¼awiono (choÄ‡ to teÅ¼ nie jest jeszcze pewne) w sumie za 41 000 euro, co daje
Å›redniÄ…  4200 euro. Te wyniki (i suma, i Å›rednia) bardziej pasujÄ… do comiesiÄ™cznych
przetargów organizowanych w poprzednich latach, zwÅ‚aszcza w okresie jesienno-zimowym w
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stadninach koni arabskich w Polsce, na których wyzbywano siÄ™ koni trzeciej kategorii, a
kompletnie nie przystajÄ… do szumnej nazwy Zimowa Aukcja KoÅ„skich Gwiazd. SkÄ…d ten zjazd
cenowy? ZacznÄ™ od informacji, Å¼e michaÅ‚owska Elbera, którÄ… wylicytowaÅ‚ Krzysztof
GoÅºdzialski za 41 tys. euro, teÅ¼ nie zostaÅ‚a odebrana. Powodem jest to, iÅ¼ okazaÅ‚o siÄ™,
Å¼e nie jest Åºrebna, choÄ‡ w katalogu aukcyjnym podano, Å¼e jest Åºrebna ogierem Morion.
Niestety, ten przypadek obciÄ…Å¼a byÅ‚Ä… juÅ¼ szefowÄ… michaÅ‚owskiej stadniny MonikÄ™
SÅ‚owik oraz podlegÅ‚y jej personel, zootechniczkÄ™ i lekarza weterynarii. Nie chodzi o fakt, Å¼e
ostatecznie klacz okazaÅ‚a siÄ™ nieÅºrebna (resorbcje pÅ‚odu bÄ…dÅº poronienia siÄ™
zdarzajÄ…), ale o daty. JeÅ›li pokryta byÅ‚a w czerwcu, a na grudniowÄ… aukcjÄ™ przywieziona
zostaÅ‚a z badaniem ÅºrebnoÅ›ci z wrzeÅ›nia, to jest to bÅ‚Ä…d w sztuce. W czasach przed
&bdquo;dobrÄ… zmianÄ…&rdquo;, czyli za Marka Treli i Jerzego BiaÅ‚oboka, w takiej sytuacji
klacz zostaÅ‚aby ponownie przebadana na ÅºrebnoÅ›Ä‡ mniej wiÄ™cej na tydzieÅ„ przed aukcjÄ….
To tak na marginesie. JuÅ¼ brak wpÅ‚aty za ElberÄ™ zmienia mocno wynik aukcji, ale najbardziej
na tej korekcie zawaÅ¼yÅ‚o co innego. Do dziÅ›, czyli ponad 5 miesiÄ™cy od aukcji na
SÅ‚uÅ¼ewcu, rzekomy klient z Arabii Saudyjskiej nie zapÅ‚aciÅ‚ za AdelitÄ™, AmarenÄ™ i 
BambinÄ™. Klacze to stojÄ… w Janowie Podlaskim, oÅºrebiÅ‚y siÄ™ i formalnie sÄ… nadal
wÅ‚asnoÅ›ciÄ… stadniny. Nawet gdyby dziÅ› ów tajemniczy klient zgÅ‚osiÅ‚ siÄ™ i chciaÅ‚ za nie
zapÅ‚aciÄ‡ (plus koszty utrzymania przez 5 miesiÄ™cy), to stadnina formalnie powinna odmówiÄ‡
ich wydania, gdyÅ¼ zgodnie z regulaminem aukcji niewpÅ‚acenie &bdquo;wylicytowanej&rdquo; (a
de facto uzgodnionej wczeÅ›niej) sumy w terminie 5 dni od liczÄ…c od dnia uzyskania wyników
badaÅ„ weterynaryjnych umoÅ¼liwiajÄ…cych wysyÅ‚kÄ™ konia za granicÄ™ (tylko
nabywcy zagraniczni), czyni transakcjÄ™ niewaÅ¼nÄ…. Na dziÅ› trzeba zweryfikowaÄ‡ wyniki
zimowej aukcji i uznaÄ‡, Å¼e Adelita, Amarena i Bambina nie zostaÅ‚y sprzedane i sÄ… nadal
wÅ‚asnoÅ›ciÄ… Stadniny Koni Janów Podlaski. Z PingÄ… jest inaczej. Przede wszystkim dlatego,
Å¼e umowa jej dzierÅ¼awy zakÅ‚adaÅ‚a, Å¼e dopiero po wyÅºrebieniu siÄ™ w stadninie i
odkarmieniu Åºrebaka zostanie wydana do dzierÅ¼awy. Nie znam dokÅ‚adnie szczegóÅ‚ów
kontraktu, ale wydaje mi siÄ™, Å¼e fakt, iÅ¼ w maju nadal stoi w stadninie, jest zgodny z tym
kontraktem. Poza tym wiem od peÅ‚niÄ…cego obecnie obowiÄ…zki prezesa janowskiej stadniny 
Marka Gawlika, Å¼e &bdquo;pertraktacje w sprawie dzierÅ¼awy Pingi trwajÄ… i ma on nadziejÄ™
na pozytywne zakoÅ„czenie tej sprawy&rdquo;.  Kto kogo nabiÅ‚ w butelkÄ™?Dlaczego doszÅ‚o do
sytuacji, Å¼e &bdquo;licytacje&rdquo; Adelity, Amareny i Bambiny okazaÅ‚y siÄ™ fikcjÄ…. Mam
swojÄ… teoriÄ™, która nie musi byÄ‡ prawdziwa, ale podzielÄ™ siÄ™ niÄ… z Czytelnikami. Mam
teÅ¼ nadziejÄ™, Å¼e kiedyÅ› dowiemy siÄ™, czy moje domniemania sÄ… trafne czy teÅ¼ byÅ‚o
inaczej. Podczas czempionatu Europy wÅ‚oski handlarz i poÅ›rednik (gÅ‚ówny doradca Tomasza 
Chalimoniuka) Simone Leo i Grzegorz CzochaÅ„ski jedli sobie z dziubków. Simone Leo wychodziÅ‚
nawet do dekoracji janowskich koni &ndash; z jakiej racji? Ale podczas odbywajÄ…cego siÄ™ w
grudniu czempionatu Å›wiata panowie CzochaÅ„ski i Leo omijali siÄ™ szerokim Å‚ukiem. CoÅ› siÄ™
miÄ™dzy nimi popsuÅ‚o. Prawdopodobnie juÅ¼ wówczas CzochaÅ„ski &bdquo;byÅ‚ po
sÅ‚owie&rdquo; z Geraldem Kurtzem, co byÅ‚o nie w smak Simone Leo. Austriak Gerald Kurtz to
znany w Å›rodowisku arabiarzy trener i prezenter koni, który &ndash; nawiasem mówiÄ…c &ndash;
ma oÅ›rodek treningowy w Polsce, koÅ‚o Nowego Dworu Mazowieckiego. Wiemy na dziÅ›, Å¼e to
on poÅ›redniczyÅ‚ w dzierÅ¼awie dwuletniej janowskiej Encariny do Arabii Saudyjskiej. W grudniu
2019 roku odbyÅ‚ siÄ™ w tym kraju pokaz o nazwie King Abdulaziz Arabian Horse Center
Championship. Dwuletnia Encarina najpierw wygraÅ‚a swojÄ… klasÄ™ (byÅ‚o ich 3), a potem
zdobyÅ‚a brÄ…zowy medal w kategorii klaczy mÅ‚odszych. W wynikach z tego pokazu w rubryce 
owner widnieje: Saleh Abdulrahman Saleh Alwabel. NaleÅ¼y domniemywaÄ‡, Å¼e jest to
nazwisko jakiegoÅ› obywatela Arabii Saudyjskiej, który wydzierÅ¼awiÅ‚ EncarinÄ™. Trzeba
dodaÄ‡, Å¼e w wielu pokazach pod pojÄ™ciem owner rozumiany jest zarówno wÅ‚aÅ›ciciel, jak i
dzierÅ¼awca. A fakt, Å¼e Encarina zostaÅ‚a wydzierÅ¼awiona (a nie sprzedana) potwierdziÅ‚
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Grzegorz CzochaÅ„ski, odpowiadajÄ…c na moje pytania (pisaÅ‚em o tym w tekÅ›cie
&bdquo;Musztarda po obiedzie&rdquo; 7 II 2020). Prawdopodobnie Gerald Kurtz poÅ›redniczyÅ‚
teÅ¼ miÄ™dzy Grzegorzem CzochaÅ„skim a jakÄ…Å› saudyjskÄ… stadninÄ… (bÄ…dÅº osobÄ…
prywatnÄ…) w sprawie zakupu Adelity, Amareny, Bambiny i dzierÅ¼awy Pingi. Panowie siÄ™
dogadali, a poniewaÅ¼ nie moÅ¼na byÅ‚o tych sprzedaÅ¼y i tej dzierÅ¼awy zaÅ‚atwiÄ‡ tak po
prostu, z wolnej rÄ™ki, stÄ…d pomysÅ‚ zimowej aukcji. Moja teoria jest taka. Albo Kurtzowi (i jego
klientowi) zaleÅ¼aÅ‚o tylko na Pindze, ale CzochaÅ„ski nalegaÅ‚, aby kupili teÅ¼ AdelitÄ™, 
AmarenÄ™ i BambinÄ™. I klient siÄ™ zgodziÅ‚, ale tak naprawdÄ™ nie miaÅ‚ zamiaru ich
kupowaÄ‡. Albo Kurtz mydliÅ‚ CzochaÅ„skiemu oczy, Å¼e jego klient chce teÅ¼ kupiÄ‡ te trzy
klacze, ale on dobrze wiedziaÅ‚, Å¼e tak nie jest. Albo klient faktycznie pierwotnie chciaÅ‚ i
dzierÅ¼awiÄ‡ PingÄ™, i kupiÄ‡ te trzy klacze, ale z jakiegoÅ›, nieznanego nam powodu
odstÄ…piÅ‚ od ich zakupu. Albo to byli róÅ¼ni klienci, ale z Arabii Saudyjskiej, i jeden chce siÄ™
wywiÄ…zaÄ‡ z dzierÅ¼awy Pingi, a inny (lub inni) odstÄ…pili od zakupu wymienionych trzech
klaczy. Który z tych scenariuszy jest prawdziwy, byÄ‡ moÅ¼e nie dowiemy siÄ™ nigdy. Na dziÅ›
moÅ¼emy tylko spekulowaÄ‡, Å¼e albo naiwnym okazaÅ‚ siÄ™ CzochaÅ„ski, albo niewiarygodnym
Kurtz. MoÅ¼e teÅ¼ byÄ‡ tak, Å¼e obaj mieli dobre chÄ™ci, ale niewiarygodnym okazaÅ‚ siÄ™ ów
tajemniczy kupiec (kupcy?) z Arabii Saudyjskiej. Tak czy inaczej, Å‚aÅ„cuszek wstydu wyglÄ…da
tak: albo Kurtz i/lub klient z Arabii Saudyjskiej wpuÅ›ciÅ‚ (li) w maliny CzochaÅ„skiego, a ten
wpuÅ›ciÅ‚ w maliny Tomasza Chalimoniuka, a ten z kolei wpuÅ›ciÅ‚ w maliny Jana Krzysztofa
Ardanowskiego. Zimowa Aukcja Gwiazd, którÄ… firmowaÅ‚ minister, okazaÅ‚a siÄ™ klapÄ…. A
smaczku temu dodaje fakt, Å¼e przed rozpoczÄ™ciem aukcji minister wygÅ‚osiÅ‚ mowÄ™
propagandowÄ…, gdzie wykrzykiwaÅ‚ pytanie: gdzie sÄ… ci, co siÄ™ dopuszczali dyfamacji wobec
paÅ„stwowej hodowli koni arabskich w Polsce. Pewnie siÄ™ PaÅ„stwo zastanawiacie, co minister
miaÅ‚ na myÅ›li, bo to rzadko uÅ¼ywane sÅ‚owo. OtóÅ¼ &bdquo;dyfamacja&rdquo; to inaczej
oszczerstwo, zniesÅ‚awienie. No to pytam ministra Ardanowskiego: kto naraziÅ‚ Pana reputacjÄ™
na szwank przy organizacji Zimowej Aukcji Gwiazd? Kto tÄ… nieudanÄ… aukcjÄ… osÅ‚abiÅ‚ z
trudem odrabianÄ… markÄ™ paÅ„stwowej hodowli koni arabskich w Polsce? Kto po raz kolejny
podkopaÅ‚ zaufanie do aukcji organizowanych w Polsce? Czy ci, co siÄ™ dopuszczali dyfamacji,
czyli opozycja i niezaleÅ¼ne media, czy moÅ¼e to Pana ludzie?  Marek Szewczyk PS. A Grzegorz
CzochaÅ„ski &bdquo;w nagrodÄ™&rdquo; zostaÅ‚ wicedyrektorem oddziaÅ‚u KOWR w
BiaÅ‚ymstoku
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